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‘Activist verdient 
excuus van politie’
Bas Soetenhorst
amStErdam

De linkse activist Frank van der 
 Linde heeft recht op excuses van  
de Amsterdamse politie vanwege  
de tegenwerking die hij heeft onder-
vonden. Dit zei een Amsterdamse 
politieambtenaar gisteren in een 
verklaring onder ede.

Dat gebeurde in een slepende rechts-
zaak van Van der Linde tegen de poli-
tie, die volgens hem ‘willens en we-
tens’ grote delen van zijn dossier 
achterhoudt. Joeri Bagaya, tot begin 
vorig jaar Van der Lindes contactper-
soon bij de politie, zei dat de politie 
stelselmatig krampachtig reageerde 
op informatieverzoeken en zich ten 
onrechte verschool achter wettelijke 
weigeringsgronden.

Van der Linde overspoelde de poli-
tie de laatste jaren met honderden 
mails waarin hij zijn beklag deed. Ba-
gaya zei dat hij en twee collega’s in 
zijn team gaandeweg overtuigd raak-
ten van zijn gelijk. “We zagen dat de 
heer Van der Linde in overwegende 
mate gelijk had. En dat wij binnen de 
politie niet goed op hem reageerden.”

Deradicalisering
De 55-jarige activist roept doorgaans 
weinig warme gevoelens op in over-
heidskringen. Hij liet zich ooit als op-
standige inspreker wegslepen uit de 
Amsterdamse gemeenteraad en viel 
burgemeester Femke Halsema in 
2019 ’s avonds thuis lastig over een 
dakloze. Ook zocht hij de confrontatie 
met extreemrechts en pleegde hij een 
inbraak in een leegstaand apparte-
ment om daklozen op te vangen. Eer-
der berichtte NRC dat de NCTV hem 
jarenlang in de gaten hield.

Hoewel de politie dat onnodig vond, 
nam burgemeester Eberhard van der 
Laan hem in 2017 op in het gemeente-
lijke deradicaliseringsprogramma, 
dat toen vooral focuste op het bestrij-
den van jihadisme. Daardoor kreeg 
hij een Cter- code. Cter staat voor 
contra terrorisme, extremisme en ra-
dicalisering en betekent dat iemand 
scherp in de  gaten wordt gehouden.

Nadat Van der Linde in 2018 tijdelijk 
naar Berlijn was verhuisd, werd de 
Duitse politie volgens een artikel van 
burgerrechtenorganisatie Controle 
Alt Delete ingeseind vanuit Amster-
dam in een politiebericht onder de 

noemer ‘terrorisme’. Begin 2019 ver-
wijderde Halsema hem uit het deradi-
caliseringsprogramma, maar de Cter- 
code bleef de activist achtervolgen.

Bagaya: “Hij is niet Cter-waardig. 
Maar als collega’s op straatniveau za-
gen dat hij Cter-waardig was, werd hij 
bijvoorbeeld meteen in de handboei-
en geslagen.”

Juridisch steekspel
De rechtbank beschikt vertrouwelijk 
over Van der Lindes dossier. Bagaya 
betwijfelt of alles is overhandigd. 
Hetzij omdat de politie geheime in-
formatie niet wil delen, hetzij door 
het falen van juristen in het politie-
apparaat die belast zijn met gege-
vensverstrekking aan burgers, aldus 
Bagaya. “Ik zie dat de juridische afde-
ling eigenlijk niet goed weet waar het 
de informatie vandaan moet halen. 
De politie worstelt daar erg mee.”

Volgens hem verzandt de politie in 
een juridisch steekspel en tegenwer-

king, ‘in plaats van te erkennen dat 
we fout zitten, excuses maken en na te 
denken over hoe we de schade gaan 
herstellen,’ zei Bagaya. “We hebben 
het over een vreedzame activist, en de 
politie heeft zelf gezegd dat er geen 
gevaar van hem uitgaat.”

Van politiezijde werd betoogd dat 
het ingewikkeld is echt alle informa-
tie uit het complete apparaat te halen 
en dat door menselijke fouten soms 
documenten over het hoofd zijn ge-
zien. Daarnaast zijn er gegevens 
waarvan openbaarmaking geweigerd 
mag worden en heeft Van der Linde 
de politie stelselmatig overvraagd. 
“Wat we kunnen en mogen geven, dat 
doen wij,” zei een juridisch adviseur 
van de politie.

Deze oud-teamgenoot van Bagaya 
nuanceerde diens bewering dat Van 
der Linde niet fair is behandeld: “Het 
is ook actie-reactie, over en weer, hij 
twittert (over aanvaringen met agen-
ten), noemt collega’s met naam en 
toenaam.”

Van der Linde wil dat de rechtbank 
een deskundige aanstelt als onder-
zoeker. Uitspraak volgt in principe 
over zes weken.

OUDESCHANS 

Grachtenpand 
uit 1975 is 
monument
Een modern grachtenhuis met 
traditionele Amsterdamse in-
vloeden op de Oudeschans is 
door stadsdeel Centrum aange-
wezen als een gemeentelijk  
monument. Het pand op Oude-
schans 3 werd in 1975 ontwor-
pen door Herman Zeinstra. De 
architect gebruikte de kenmer-
ken van een traditioneel Am-
sterdams grachtenhuis voor de 
bouw van een modern pand. Zo 
heeft dit pand, volgens Amster-
damse bouwtraditie, een gevel 
van drie ramen breed, en is het 
op de vlucht gebouwd: de gevel 
helt wat naar voren om beter 
goederen te kunnen takelen.

RENOVATIE NODIG

Geen geld voor 
restauratie 
aquarium Artis
Artis krijgt geen subsidie van 
staatssecretaris Gunay Uslu 
(Cultuur) om het zwaar verou-
derde aquarium van de dieren-
tuin te restaureren. Er is nu geen 
regeling waaruit de bewinds-
vrouw de gevraagde 10 miljoen 
euro kan betalen. Bovendien 
hebben meer rijksmonumenten 
geld nodig voor grote renova-
ties. De bewindsvrouw sluit niet 
uit dat er later wel geld voor vrij-
komt. Het aquarium is al twee 
jaar buiten gebruik. De Amster-
damse dierentuin ging eind vorig 
jaar op zoek naar fondsen om 
het aquarium, dat stamt uit 
1881, te vernieuwen.

Vmbo’ers 
koken de 
sterren van 
de hemel
Op ‘de lekkerste school van Nederland’,  
het Hubertus & Berkhoff in amsterdam-Zuid, 
mochten leerlingen bewijzen dat ze weten  
hoe je gasten verwend. ‘de tuiles moeten dun 
en goudbruin zijn.’

Reportage NK koken en serveren in Zuid

‘We hebben het over een 
vreedzame activist van 
wie geen gevaar uitgaat’
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Even geen auto’s in 
de Weesperstraat 
Jesper Roele
AMSTERDAM

De gemeente gaat de Weesperstraat 
in Amsterdam-Centrum voor zes we-
ken afsluiten voor doorgaand ver-
keer. Met de proef wil de gemeente 
onderzoeken wat de effecten zijn op 
de ‘bereikbaarheid, veiligheid en 
leefbaarheid’ in de buurt.

De straat zal tussen 12 juni en 23 juli 
samen met drie omringende straten 
van 06.00 tot 23.00 uur afgesloten 
worden. Overdag blijven de straten 
wel bereikbaar voor nood- en hulp-
diensten.

Doel van het experiment in de Wees-
perstraat is om te zien wat de effecten 
hiervan zijn op verkeersstromen, 
luchtkwaliteit en leefbaarheid. Vóór 
en tijdens de pilot wordt een kente-
kenonderzoek uitgevoerd om de ver-
keersstromen in kaart te brengen.

De knip betekent dat de Weesper-
straat vanaf de L.H. Sarlouisbrug ter 
hoogte van de Nieuwe Keizersgracht 
wordt afgesloten voor doorgaand ver-
keer. Om sluipverkeer tegen te gaan, 
worden aanvullende knippen gezet: 
bij de Nieuwe Herengracht, het En-
trepotdok en de Wittenburgergracht. 
Het experiment sluit aan bij de knip 
op de Amstel die eerder is ingevoerd 
in het kader van de verkeersmaatre-

gelen voor het Muntplein. Ook de al 
eerder ingevoerde knip in de Plantage 
Middenlaan past daarbij.

Volgens de gemeente rijden er in de 
ochtend- en avondspits ruim 1500 au-
to’s per uur over de Weesperstraat. 
‘Omdat het zo druk is, is de gemiddel-
de snelheid daar laag en vanuit de 
buurt is regelmatig verzocht om met 
maatregelen de leefbaarheid te ver-
beteren,’ schrijft de gemeente. 

VVD-raadslid Stijn Nijssen zei in 
2020 te vrezen dat de knip gaat leiden 
tot een verkeersinfarct. “Met het af-
sluiten van de Weesperstraat knijpt 
dit college een cruciale verkeersader 
van Amsterdam dicht.” Het stadsbe-
stuur zou volgens Nijssen een ver-
gaand verkeersexperiment houden, 
zonder enig idee te hebben wat dit 
betekent voor de doorstroom. Maar 
ook het volgende college houdt voet 
bij stuk.

Al in 2020 werd besloten om de 
proef uit te voeren, maar door de co-
ronacrisis werd deze op de lange baan 
geschoven. Doordat er toen minder 
verkeer door de stad reed, zou een 
proef destijds niet representatief zijn. 
Ook was de Piet Heintunnel langere 
tijd afgesloten, wat de proef niet mo-
gelijk maakte. Maar nu het verkeer 
weer op het niveau van voor de coron-
acrisis is, wil de gemeente hem alsnog 
uitvoeren.

Amsterdam: geen 
tweede asielschip

daad bij het ministerie is binnengeko-
men. Maar, zegt hij, Van der Burg 
‘blijft met Amsterdam in gesprek over 
allerhande manieren van asielop-
vang’. Of daar ook een boot bij zit, wil 
de woordvoerder niet zeggen. 

Toch lijkt het daarmee uitgesloten 
dat Amsterdam een tweede boot 
krijgt in het Westelijk Havengebied 
naast zeecruiseschip MS Galaxy. 
Sinds oktober verblijven daar circa 
duizend asielzoekers. Uit een evalua-
tie in februari bleek dat de opvang 
zeer voorspoedig verloopt. Besloten 
is om de boot nog eens zes maanden 
open te houden voor zelfs 1500 asiel-
zoekers.

Na acht maanden steggelen ligt de 
spreidingswet – om asielzoekers eer-
lijker over het land te verdelen – wel 
eindelijk in de Tweede Kamer. Alleen: 
de wet moet nog wel in de Tweede en 
Eerste Kamer worden behandeld, 
waardoor staatssecretaris Van der 
Burg deze lente en zomer nog niks 
aan de wet heeft. De kans is groot dat 
er weer een tekort aan bedden komt.

David Hielkema 
Hanneke Keultjes
AMSTERDAM

In Amsterdam komt vooralsnog geen 
tweede boot voor asielzoekers. 
Staatssecretaris Eric van der Burg 
(Asiel) vroeg eerder aan wethouder 
Rutger Groot Wassink of de boot uit 
Velsen in de hoofdstad kon aanme-
ren.

Staatssecretaris Eric van der Burg 
(Asiel) is nog altijd naarstig op zoek 
naar bedden voor asielzoekers, nu 
een aantal gemeenten per of na 1 april 
de crisisnoodopvang sluit. Zo heeft de 
gemeente Velsen besloten dat het 
cruiseschip Silja Europa, waar nu dui-
zend asielzoekers verblijven, eind 
april weg moet.

Van der Burg heeft zo’n maand gele-
den aan Amsterdam gevraagd bij te 
springen, naast de al bestaande op-
vang op een boot. “Kan die boot niet 
in Amsterdam liggen, achter die an-
dere boot? De steiger is daar vrij,” zei 
de VVD-bewindsman gisteren in een 
debat over asiel. 

MS Galaxy
Van Amsterdam heeft hij nog geen 
antwoord gekregen, voegde hij daar 
later aan toe. Navraag bij Asielwet-
houder Rutger Groot Wassink leert 
dat Amsterdam wél antwoord heeft 
gegeven. Een woordvoerder: “De ge-
meente heeft de staats secretaris twee 
weken geleden laten weten dat een 
tweede boot in Amsterdam voorals-
nog niet aan de orde is.”

Een woordvoerder van Van der Burg 
zegt desgevraagd dat die brief inder-

‘Kan die boot niet in 
Amsterdam liggen, 
achter die andere? 
De steiger is er vrij’

‘Het is hier onoverzichtelijk en er is niet genoeg 
ruimte op de middenstrook’

Buurtbewoners voeren actie voor een veilige oversteekplaats op de Jan van Galenstraat → 14

beetje’ zenuwachtig. “Ik moet vooral de kleine 
dingen niet vergeten. Dat het wijnetiket zicht-
baar is, bijvoorbeeld, en de stoelen van gasten 
aanschuiven.”

In de keuken lopen de leerlingen doelgericht 
van hun aanrecht naar het fornuis, de voorraad-
kast, koelkast of spoelbak. Als ze iemand achter-
langs passeren, roepen ze duidelijk ‘achter’ en 
bij het opmaken van de borden wordt er even 
niet gepraat. 

Geen eenheidsworst
Ze zijn maar een beetje gestrest, zeggen Van Os 
en Kruijd. “We zijn vooral dankbaar dat wij dit 
mogen doen. Dat wij zijn uitgekozen om mee te 
doen met de kampioenschappen. Dat is wel  
een eer.”

Ondanks bestaande zorgen om prestatiedruk 
en stress onder jongeren, moet zo’n NK kunnen, 
vinden de betrokken scholen.

De competitie en de beste willen zijn, hoort bij 
de opleiding zegt teamleider Sweder Bosch. “We 
bereiden ze voor op de toekomst. In de horeca is 
het net zo: er is enorm veel aanbod. Je wilt geen 
eenheidsworst zijn. Hoe ga jij je onderscheiden? 
Dat staat deze wedstrijd centraal.”

Dat is al terug te zien bij de eerste ronde, waar 
de teams een ‘salade’ moeten maken met ge-
rookte zalm, gefrituurde gamba’s, Franse dres-
sing, brood en boter. Hoe ze dat doen, is aan 
hen. De een maakt rechthoekige zalmtar-
taartjes, de ander gerookte zalmrolletjes. En de 
salade verschilt ook: sla met komkommer kan. 
Gerookte paprikasalade met tomaat ook.

Strenge school
Het gaat bij het koken en serveren om dienst-
baarheid, benadrukt Bosch. “We willen gasten 
een ervaring bieden en daarbij telt alles: van 
smaak en presentatie tot gastvrijheid. We zijn 
een strenge school, dat durf ik wel te zeggen. Ie-
dereen is hier ‘u’ en we spreken elkaar aan met 
de achternaam. En de bezoekers zijn gasten, 
niet klanten. Horeca is een belevenis en het is 
mooi dat vmbo-leerlingen dat al vanaf hun 
twaalfde kunnen leren.”

Veenman twijfelt nog of ze in de horeca wil 
blijven. “Misschien wil ik verpleegkundige  
worden of hotelmanagement studeren.” Van Os 
en Kruijd willen later wel de horeca in. Kruijd als 
patriciër – ‘het liefst in een warm land’ –  en Van 
Os als chef-kok. “In Okura koken zou wel  
leuk zijn.”

Het Amsterdamse team kookte in elk geval on-
der de vmbo-scholieren de sterren van de he-
mel. Zij werden eerste. College De Brink in La-
ren werd tweede en het Twents Carmel College 
in Oldenzaal derde. 

In de bediening ging College De Brink er met 
de eerste prijs vandoor, was Spaarne College in 
Haarlem de nummer twee en eindigde de Am-
sterdamse Hubertus & Berkhoff op plek drie.

 → Daan Kruijd  
en Lars van Os 
bereiden hun 
hoofdgerecht: 
parelhoen met 
geglaceerde 
wortelen en 
peultjes. FOTO 
MARIET DINGEMANS

Het ruggetje van de tempuragarnaal wordt vlak 
afgesneden en rechtop tegen de opgerolde kom-
kommer op het bord geduwd. Een minuut eer-
der kreeg Lars van Os (15) nog ‘een hartverzak-
king’ toen hij de bak met gefrituurde garnalen 
bíjna van het aanrecht liet vallen.

“Het is nu wel even stressen,” zegt zijn teamge-
noot Daan Kruijd (14).  Ze moeten zo hun voor-
gerecht, gerookte zalmtartaar met gamba’s, aan 
de jury serveren.

Als het bord weg is, kijken ze blij en kust Van 
Os zijn vingers. “Het was perfect gelukt,” zegt hij 
opgetogen. Nu? “Meteen door natuurlijk”. Er 
staat een mosterdsoep op het menu, ‘die niet te 
dik en niet te dun mag zijn én goed gezouten en 
op smaak’.

Als hoofd is er de parelhoen met geglaceerde 
wortelen en peultjes met een champignonsaus 
en aardappelbolletjes. Het nagerecht is choco-
lade panna cotta met sinaasappelrasp en tuiles 
die ‘mooi dun en goudbruin moeten zijn’.

Zenuwen
De Vereniging van Scholen met een Horeca-Op-
leiding (VSHO) organiseerde gisteren het Ne-
derlands kampioenschap koken en serveren. 
Negen horecascholen uit heel Nederland stre-
den met hun teams en elk jaar is een andere 
school de gastschool. Dit jaar is dat de Amster-
damse Hubertus & Berkhoff, volgend jaar is het 
de beurt aan een school in Zeeland. 

Elk team bestaat uit twee koks en een gast-
vrouw of -heer die het serveren op zich neemt. 
De Amsterdamse Nynke Veenman (15) is ‘een 

‘Horeca is een belevenis  
en het is mooi dat vmbo-
leerlingen dat al vanaf hun 
twaalfde kunnen leren’

Raounak Khaddari
ONDERWIJS


